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Intern kontakt på tvers av fylkes
grenser og ikke minst på tvers av vår 
plassering i vegvesenet har stor be
tydning både for trvisel og indre liv i 
vår etat. Slik intern kontakt kan skje 
på mange forskjellige måter. Den be
ste måten er selvfølgelig personlig 
kontakt der vi kommer sammen og 
diskutere felles problemer som vi alle 
er opptatt av. Jeg vil her nevne tre 
konkrete eksempler på slike kontak
ter som jeg selv har vært med på i det 
siste, og som jeg har hatt stort utbyt
te av. 

Det ene er Vegsjefsmøtet i april,det 
andre er orienteringsmøtet om prøve
prosjektet i Haugesund og det tredje 
er Vegdirektørens tre dagers besøk i 
Rogaland i mai i år. 

Et hovedtema på Vegsjefmøtet i år 
var driftsformer i vegvesenet. Under 
dette hovedemnet diskuterte vi slike 
ting som organisering av anleggsdrif
ten, vegvesenets maskinpolitikk og 
drift i egen regi kontra entreprise. 
Dette er emner som har interesse for 
alle ansatte i vegvesenet og som i ti
den framover vil bli diskutert grundig 
i hele etaten. Vegsjefmøtene har i de 
siste årene vært dominert av slike 
spørsmål som langtidsplanlegging og 
vegvesenets forhol9 til politiske myn
digheter osv., selv om dette også er 
viktige spørsmål, var det likevel in
spirerende at vi denne gang kunne ta 
opp ting som var av like stor interesse 

for andre ansatte som for vegsjefene. 
Den interne kontakten i vegvesenet 

er bl.a. avhengig av hvilke spørsmål 
og problemer de enkelte sjikt er opp
tatt av og ofrer tid på. Når vegsjef ene 
må engasjere seg i spørsmål som f. 
eks. også Arbeidsmandsforbundet er 
meget opptatt av, synes jeg det lover 
godt for etatens indre kontakt. 

Prøveprosjektet i Haugesund som 
blir omtalt i dette nummer av Rygja
vegen, er også i høyeste grad et kon
taktskapende tiltak ikke minst mel
lom våre tjenestemenn ute i driften. 
Vi på Vegkontoret stiller større for
ventninger til dette prosjek\et og jeg 
vil gjerne her gjenta de gode ønsker 
for prosjektet som jeg bar frem for 
våre tjenestemenn i Haugesundsom
rådet på orienteringsmøtet i mai. Jeg 
hadde da inntrykk av at det opplegg 
som ble presentert fikk en god mot
takelse og jeg håper og tror at alle 
som får med dette prøveprosjektet å 
gjøre vil gjøre sitt beste for et godt re
sultat. 

Vegdirektørens besøk i Rogaland i 
mai hadde i høyeste grad noe med in
tern kontakt å gjøre. Vegdirektøren 
har som kjent alltid vært levende in
teressert i vegvesenets personale, or
ganisasjon og interne liv. Opplegget 
for hans besøk var at han skulle få 

Over til side 38 
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Samarbeid 
over fylkesgrensen 
BESØK FRA 

HORDALAND VEGKONTOR 

Den 25. og 26. april var administra
sjonssjef Aland, anleggssjef Selle
vold, avdelingsingeniør Handeland 
(Biltilsynet) og konsulent Axelsen fra 
Hordaland gjester ved Rogaland veg
kontor. 

Programmet for besøket var presen
tasjon av personalseksjonen og drøf
ting av POU- og opplæringstiltak. 
Det var også satt av tid til uformelle 
samtaler mellom de enkelte «fag
folk». 

PRESENTASJON AV PS 

Hordaland har ennå ikke opprettet 
personalseksjon slik vi har. Personal
funksjonen er fordelt utover i driften 
og administrasjonen. Gjestene var 
derfor interessert i å få vite hvordan 
vi var organisert og hvilke erfaringer 
vi hadde gjort. 
Konsulent Hole gjorde rede for bak

grunnen for at vi hadde funnet det 
hensiktsmessig å opprette personal
seksjon. Det ble understreket at i 
henhold til Målsetting for personal
politikken i Rogaland, har ledere på 
alle nivå, innenfor de rammer som er 
satt av overordnet myndighet, ansvar 
for rekruttering, opplæring og utvik
ling av dem de er satt til å lede. Per
sonalseksjonen er et serviceorgan 
som «ledere på alle nivå» kan benytte 
seg av i dette arbeidet. 

Her i Rogaland har vi erfart at sek
sjonens tjenester blir benyttet i øken
de grad. 
POU ER EFFEKTIVISERING. 

POU er et effektiviseringstiltak. Det 
er det viktig at vi er klar over. Det har 
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alltid foregått en utvikling av organi
sasjoner og personale. Det er imidler
tid først i de denere årene at dette er 
satt i system. Demokratiseringen i 
samfunnet og den økte medbestem
melse stiller bl.a. nye og endrede krav 
til ledelsen. Vegsjefen kom i sin vel
komsthilsen inn på utbyttet av det 
første ledertreningsprogrammet for 
toppledelsen ved vegkontoret. J?et 
viktigste ved dette programmet er ik
ke den formelle opplæringen, men at 
det ble startet en prosess. Det nytter 
ikke med en ferdig oppskrift. Alle må 
gjennom denne prosessen. Hver en
kelt må få sine egne erfaringer og fin
ne sitt eget mønster. 

Hordaland har opprettet en egen 
gruppe til å ta seg av FOU-arbeidet. 
Denne gruppen føler at den mangler 
ideer og nødvendig støtte. En del av 
hensikten med besøket var å få prak
tiske råd og å hente ideer. Svein M. 
Olsen gjorde rede for arbeidet i Ro
galand og det ble notert flittig. 
INFORMASJON? - KONTAKT?

Under diskusjonen kom det fram at 
vi aldri kan gi for mye informasjon. 
Det ble satt et spørsmålstegn ved nyt
ten av den skriftlige informasjon. 
Den beste måten å informere på -
fant vi ut - er direkte kontakt med 
muligheter for spørsmål og diskusjo
ner. 

Under arbeidet med POU har vi 
prøvd og feilet, prøvd og lyktes. Den
ne prosessen er viktig, og det er også 
viktig at det skjer noe hele tiden, at vi 
ikke stopper opp. 

OPPLÆRING 

En av grunnen til at vi i Rogaland 
satte i gang med opplæring mer in-



Samarbeids
utvalgets 

forslagsvirksomhet 
VI GRATULERER: 

Ole Brendeland, 
Biltilsynet i Haugesund 
Forslag nr. 67-11. Arkivordning for 
rundskriv i forbindelse med teknisk 
kontroll av kjøretøy. 

Lokal premiering kr. 400,-. For
slaget er sendt HSU for videre be
handling. 

Kjell Østensvik, 
Biltilsynet i Haugesund 
Forslag nr. 68-11. Hjelp ved ute
kontroller. Hodelykter i for bindelse 
med utekontroller. Gjennomsiktig 
plastpose til bruk ved utekontroller i 
regnvær. 

Lokal premiering kr. 400,-. For
slaget er sendt HSU for videre be
handling. 

Andreas Gjesdal, 
Bærheim vegsentral 
Forslag nr. 73-562. Detaljløsning i 
forbindelse med oppheng av «store» 
(5 tonns tallerkenspredere) strøappa
rater. 

tenst enn vi hadde gjort før, var at vi 
registrerte et stort og udekket behov. 

I løpet av denne tiden har vi etter
hvert utviklet et godt samarbeide 
med driften, og vi har lært en del om 
det å drive opplæring. Vi delte de er
faringene vi hadde gjort med Horda
land og håpet at de kan komme til 
nytte. 

BARE EN BEGYNNELSE 
Vi håper at dette besøket er en be-

Lokal premiering kr. 1000,-. 

OPPMUNTRING FOR 
IKKE PREMIERTE FORSLAG 
Under sak 5/78 tok nemnda opp 
spørsmålene vedrørende inf orma
sjonsplakat, diplom og «trøstepre
mie». På grunn av den faste sekre
tærens sykdomsfravær er det ikke 

blitt gjort noe med dette. 
Når det gjelder oppmuntringspre

mie ble vi enige om å få gjort noe 
med dette snarest mulig. Berny Nil
berg fikk i oppdrag til neste møte å 
undersøke hvorvidt en kan få laget en 
pen gjenstand hos lokale leverandør
er til ca. 60 kroner. Den gjenstanden 
vi kommer fram til, bør bestilles i 100 
eksemplarer slik at vi har en gave til 
den pensjonistene som har mindre 
enn 15 års tjenestetid. 

Vi er nå kommet så langt i dette ar
beidet at vi bare har to gjenstander å 
velge mellom. Dette valget må vi gjø
re før sommerferien, slik at i neste 
nummer håper vi å kunne presentere 
oppmuntringspremien. 

Nil. 

gynnelse på et videre samarbeid over 
fylkesgrensen, både når det gjelder 
POU og annen virksomhet. Slike be
søk gir nye impulser og verdifull er
faringsutveksling. Ikke minst viktig 
er den personlige kontakten mellom 
folk som arbeider innen de samme 
saksområder. 

Vi takker for besøket og sier Vel 
møtt neste gang. 

Nil. 
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Søknad på kurs

Hvem innvilger tavslår? 
Det er opplæringsutvalget som inn
vilger eller avslår søknader om del
takelse på kurs, og som styrer de 
midler vi har fått tildelt til opplæ
ring. 

For å kunne ta en riktig avgjørelse 
må utvalget ha en uttalelse fra søke
rens overodnede. Denne uttalelsen 
skal inneholde begrunnelse for at 
søknaden anbefales eller ikke anbefa
les. 

Hvordan søker du? 
Det er mange som er usikre på hvor
dan de skal gå fram når de skal søke 
på kurs. Nedenfor har vi forklart 
framgangsmåten og en del av saksbe
handlingen. 

Sentrale kurs og konferanser 
Vegdirektoratet står for den sentrale 
opplæringen. Melding om kurs/kon
fe(anser blir sendt vegkontoret med 
opplysning om hvilken type deltakere 
kurset/konferansen er beregnet for. 
Personalseksjonen sender kopi av 
meldingen til de aktuelle avdelinger 
som så gir beskjed tilbake til Perso
nal seksjonen om hvem de ønsker 
skal meldes på, og i hvilken rekkef øl
ge. Prioriteringen er viktig fordi vi 
ikke alltid får med alle de vi ønsker å 
ha med. 

Personalseksjonen sender så på
melding/søknad om deltakelse· til 
Vegdirektoratet. 

FAD-kurs: 
Forbruker- o_g administrasjonsdepar
tementet driver også en utstrakt opp
læring av statsansatte. Søknad til dis
se kursene skrives på skjema P-013. 
Dette skjemaet får du på Personal
seksjonen. Søknaden sendes via din 
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foresatte, som skal gi en uttalelse på 
skjemaet, til Vegsjefen i Rogaland 
Personalseksjonen sørger for at søk

naden blir sendt videre. Er det flere 
som søker på samme kurs, setter 
opplæringsutvalget opp en søkerliste 
i prioritert rekkefølge. 

Eksterne kurs: 
Søknader på eksterne kurs skal også 

gå «tjenesteveg». Det vil si at du skal 
legge søknaden og kursprogrammet 
fram for din foresatte og få en uttal
else om kurset i forhold til ditt arbei
de. Når dette er gjort, sendes søkna
den med uttalelsen til Vegsjefen i Ro
galand. Er det flere fra avdelingen 
som søker, skal den foresatte sette 
opp en liste som viser prioriteringen 
av søkerne. 

Opplæringsutvalget behandler søk
naden så snart som mulig, og du får 
beskjed om resultatet. 
Det er DU SEL V som sørger for på

melding til eksterne kurs når opp
læringsutvalget har innvilget søkna
den. 

Brevkurs 
Ved søknad på brevkurs skal du gå 

fram på samme måten som ved eks
terne kurs. 

Hvis opplæringsutvalget innvilger 
søknaden, er det regelen at du selv 
betaler kursavgift m.m. Denne får du 
refundert når kurset er slutt og du 
legger fram bevis for fullført kurs og 
kvittering for betalt kursavgift. 

Reiseregning. 
Du vil som regel bli bedt om å sende 
inn separat reiseregning for det kur
set du har vært på. Dette må gjøres 
umiddelbart etter at kurset er slutt. 
Spesielt viktig er dette på slutten av 



Avskjedsfest 
FOR KONSULENT JONAS SKRETTING -

BILTILSYNET I STA V ANGER 

Fredag 30. mars d.å. takket konsu
lent Jonas Skretting av ved biltilsynet 
i Stavanger, og i· den anledning laget 
UFO-gruppen en tilstelning ved sta
sjonen. 

Jonas Skretting ble ansatt ved bil
sakkyndigkontoret 1. oktober 1960. 
Han hadde tidligere vært ansatt som 
politi ved Rogaland politikammer. 

Spesielt innbudte gjester var vegsjef 
Ch. Danielsen, biltilsynssjef Ch. Fr. 
Hansteen, konsulent P. Hole og fra 
bilbransjeforeningen K. Rosenberg, 
samt alle våre pensjonister og Skret
tings frue. Avd.ing. E. Brigtsen var 
blitt forespurt om å lede tilstelning-
en. 
Etter nydelig kaffe og kaker sa først 

vegsjefen noen velvalgte ord og over
rakte blomster til Skretting. Et vell av 
blomster var kommet til Skretting i 
anledningen at han har vært ansatt i 
nesten 20 år ved biltilsynet (tidl. Sta
tens bilsakkyndige). Hansteen, Hole 
og Rosenberg rettet også en takk og 
hilsen til Skretting, samt tidligere sta
sjonssjef Joh. Jacobsen, som mun
tert ønsket den «nybakte» pensjonis
ten «velkommen etter». Nåværende 

regnskapsåret. Når du har fått innvil
get et kurs, har opplæringsutvalget 
«øremerket» midler til å betale utgif
tene. Venter du for lenge med å sende 
reiseregning på slutten av året, blir 
disse midlene stående unyttet, og vi 
taper dem. 

Tidsfrister. 

Det er viktig at de tidsfrister som er 

stasjonssjef 0. Aardalsbakke takket 
Skretting hans innsats gjennom alle 
år og overrakte gavekort og blomster 
fra kollegaer. Til slutt reiste hoved
personen seg og takket varmt for ga
ver, blomster, gode ord og godt sam
arbeid, og la til at han gledet seg til å 
gå inn i pensjonistenes rekker og få 
bedre tid til bl.a. sin store hobby, ha
gen. 

Vi ønsker lykke til! 

T. Rypestøl/R. Lanne

Jonas Skretting Foto: H. Haugland 

satt, overholdes. Personålseksjonen 
og opplæringsutvalget må få en rime ... 
lig tid til saksbehandlingen, og du må 
ta hensyn til postgangen. 

Derfor - V ÆR UTE I GOD TID 
MED SØKNAD PÅ KURS. 

Nil. 
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Løst og fast 

om vegtrafikkstøy 
Støy er et stadig økende samfunnsproblem. Anslagsvis er det ca. 300. 000 men
nesker her i landet som er sterkt berørt av støy fra vegtrafikken. Miljøvernde
partementet har i St.meld. nr. 50 (1976-77) «Tiltak mot støy» gitt uttrykk 
for at støyproblemet skal bekjempes slik at forholdene ikke forverrer seg, men 
blir gradvis bedre. 

Karsten Rennæs er vdr «støymann» og vi har pratet litt med ham om støy. 

- Hvordan skal vi bli kvitt, eller få
redusert støyen? 
- Det er mest naturlig at støyen an

gripes ved kilden - dvs. bilen. I så
henseende vil myndighetene etter
hvert legge opp til en politikk hvor
det legges en større avgift på de mest
støyende kjøretøyer. Det vil ta mange
år før vi oppnår noe konkret støyre
duserende effekt av et slikt opplegg. I
mellomtiden må vi ty til andre midler
for å bedre forholdene, og vegvesenet
vil i første rekke være engasjert med
tiltak for å hindre støyutbredelse,
dvs. bygging av voller og skjermer
mellom veg og støyømfintlig bebyg
gelse.

- Voller og skjermer vil kreve
plass, ikke er det pent heller. Hva an
net. kan vi gjøre? 
- På de vegstrekninger der det ikke

er praktisk mulig å bygge skjerm eller 
voll p.g.a. manglende areal eller ut 
fra hensynet til estetikk, vil det bli 
aktuelt med fasadeforbedring av bo
ligene, dvs. at isolasjon i veggene for
bedres, og vinduer og ventiler skiftes 
ut med nye, som gir en bedre støy
dempende effekt. 

- Hvem skal sørge for at det blir
gjort? 

- Arbeidet med fasadeforbedring
vil bli administrert av Husbanken og 
kommunen i fellesskap, men vegves
enet vil også bli trukket med i arbei-
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det da skjermingstiltak og fasadefor
bedring må vurderes i sammenheng. 

- Hvem skal betale for støytiltak?
- Generelt er vegvesenet pålagt det

økonomiske og faglige ansvar når det 
gjelder å gjennomføre støydempende 
tiltak ved bygging av nye veger. Men 
utbyggeren (kommunen) må også 
være med å finansiere støytiltak når 
det planlegges boligområder m.v. i 
nærheten av riksveger. St. meldingen 
tilrår en kostnadsfordeling i følg
ende tre tilfeller: 

Ved nyanlegg eller utbedring av ek
sisterende veg i boligområder vil veg
vesenet som en hovedregel bære de 
nødvendige kostnader for å oppnå et 
a!cseptabelt støynivå etter utbygg
ingen. Ved utbedring av eksisterende 
veg som ikke medfører noen vesent
lig forverring i støyforholdene, men 
hvor støynivået fra før var for høyt, 
kan det være aktuelt at kommunen 
helt eller delvis dekker utgiftene. 

I nye utbyggingsområder hvor riks
veg og boligområde planlegges samti
dig, burde spesielle støydempende til
tak være unødvendig ved en fornuf
tig arealplanlegging. Eventuelle mer
kostnader som følge av dyrere trase 
vil bli dekket av vegvesenet. Like
ledes forutsettes at boligbyggeren 
dekker merkostnadene med spesielle 
løsninger i boligområdet. 

Ved bygging av boliger inntil eksi-



sterende ved gjelder som hovedregel 
at utbyggeren skal betale. 
- Det er jo like mye støy langs eksi

sterende veger. De som bor der, skal 
de koste støyskjerming selv? 

- Langs eksisterende veger vil veg
vesenet fullfinansiere støyskjer
mingstiltak, men dette gjelder selv
følgelig innenfor visse kostnadsram
mer. I planperioden 1978-81 er det 
bevilget 105 mill. kr. (for hele landet) 
som skal brukes til skjermer /voller 
og fasadeforbedring. Ca. 2/3 av mid
lene vil bli benyttet til skjer
mer /voller og 1/3 til fasadeforbe
dring. Foreløpig har Rogaland fått 
1,5 mill. kr. av disse pengene for 
1978-79, og med muligheter for til
leggsbevilgninger. Stavanger kom
mune har fått bevilget kr. 350.000,
til fasadeforbedring for 1979. 

- Hvordan har dere fått oversikt
over støyforholdene? 

- For å få en oversikt over støyfor
holdene i fylket og for lettere å kunne 
foreta en fornuftig prioritering, har 
vi registrert boliger som er utsatt for 
et støynivå større enn 60 d B (A). Re
gistreringen går ut på at vi har tatt 
for oss alle riks- og fylkesveger med 
ÅDT større enn 1000 kjøretøyer, og 
har benyttet en forenklet bilregistre
ringsmetode som tar utgangspunkt i 
ÅDT, avstand fra veg, hastighet og 
stigning. Denne registreringen samt 
et grovt kostnadsoverslag viser at ved 
å gjennomføre tiltak for de støyutsat
te boligene vil kostnadene be
løpe seg til ca. 75 mill. kr. og ca 55

mill. kr. for henholdsvis riks- og fyl
kesveier. 

- ADT? Hva betyr egentlig det?
- ÅDT er en forkortelse for års-

døgntrafikk, dvs. den totale trafikk
mengde som passerer et snitt av en 
veg i løpet av ett år, dividert med an
tall dager i året, som er 365. 

- Takk! Hva gjør dere så videre?
- Neste skritt i planleggingen er ut-

arbeidelse av oversiktsplaner, dvs. vi 
tar for oss en kortere vegstrekning 
som er sterkt belastet støymessig, og 
utarbeider en hovedplan for støytil
tak. Stavanger kommune har fått 
høyeste prioritet, og den første over
siktsplanen somn er blitt utarbeidet, 
gjelder E-18, motorvegen fra Kiel
landsmyr til tunnelen. 

En liknende oversiktsplan er under 
arbeide for Madlavegen. Planarbei
det foregår i samarbeid med kom
munen. Det er en klar forutsetning i 
Stortingsmeldingen at kommunen 
skal delta i arbeidet og at eventuelle 
kostnader til konsulenthjelp skal de
les likt mellom kommunen og vegves
enet. 

- Kan vegvesenet sette igang dette
arbeidet uten videre? 

- Før bygging kan settes i gang må
det utarbeides deltaljplaner som skal 
godkjennes av bygningsrådet. Fore
løpig har vi vedtatte planer for deler 
av motorvegen på østsiden ved Tjo
dolvsgt. og ved Barnas hus. God
kjent plan foreligger også på Rv 14 i 
Randabergvegen. Anleggsarbeidene 
vil i løpet av året bli utført av veg
vesenet i egen regi. 

- Når du sammenlikner skjermer
og voller, hva er å foretrekke? 

- Sett fra et estetisk synspunkt er
det ønskelig å bygge voller fremfor 
skjermer. En voll vil lettere kunne til
passes terrenget og bli en naturlig del 
av landskapet. Voller er plasskreven
de, i byer og tettsteder hvor behovet 
er størst er det sjelden plass til voll. 
Den akustiske dempningseffekten for 
voll evt. skjerm er omtrent likever
dige. Vollen har den fordel at den i en 
viss grad er lydabsorberende og det 
vil ikke medføre høyere støynivå på 
motsatt side av vegen p.g.a. refleks. 

- Kan noe gjøres for at skjermene
får mer ti !talende utseende? 

- En skjerm bør nødvendigvis ikke
bli et uromoment lan�s vegen og i 
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landskapet. Ligger forholdene til ret
te, bør det beplantes langs skjermen, 
slik at den delvis blir skjult. 

- Vil en skjerm gi tilfredsstillende
reduksjon av støyen? 

- I hvilken grad en skjerm gir en
støyreduserende effekt, er avhengig 
av flere faktorer - en tung skjerm i 
betong bør nødvendigvis ikke være 
bedre enn en lett skjerm av tre, noe 
av lyden vil alltid gå over skjermen. 
Det som er viktig for å oppnå god ef
fekt er skjermens høyde og dens plas
sering i forhold til støykilden og mot
takeren. Dette illustreres best ved en 
Skisse: 

SKISSE A 

- Hva slags materialer lages de
fleste skjermene av? 
- Det finnes en rekke pi:efabrikerte

skjermer på markedet som produ
seres i Norge og utlandet av ulike ma
terialer som stål, aluminium, betong, 
tre og plast. Tre synes å være det ma
terialet som folk flest er fortrolig 
med. De første støyskjermene vi skal 
bygge vil bli treskjermer i trykkim-
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pregnerte materialer. 

- Hva er prisen?
- Treskjermer er også de billigste,

for en 3 m. høy skjerm koster det ca. 
1000 kr. pr. m. som også inkluderer 
fundamenteringen. En betongskjerm 
er ca. 200 kr. dyrere pr. m. Funda
menteringen utgjør en vesentlig del 
av kostnadene - ikke minst her på 
vestlandet hvor en må regne med 
større vindbelastning enn for landet 
for øvrig. Støyskjermingsanlegg kan 
bli adskillig dyrere enn antydet oven
for hvis en må bygge forstøtnings
mur for å få plassert skjermen. 

- Hvordan måler dere støyen?
- Vegkontoret har gått til anskaf-

felse av en støymåler - et engelsk
produsert instrument (CEL 126 E) 
som måler ekvivalent støynivå, dvs. 
en gjennomsnittsverdi over en tids
periode. Innebygd i instrumentet er 
det en elektronisk regnemaskin som 
behandler data statistisk og gir blant 
annet verdier for maksimal- og mini
mumsnivå. En «printer» gir automa
tisk utskrift av alle data. Instrumen
tet kan være i drift ubetjent i flere 
timer eventuelt døgn om det er øn
skelig. Vegkontoret utfører støymål
inger hos folk som klager på støyen, 
og vil følge opp med målinger før og 
etter et støyskjermingsprosjekt er 
gjennomført. 

- Det er vel en støygrense som det
må tas hensyn til? 

- Det foreligger idag ikke vedtatte
normer for støygrenser. Miljøvernde
partementet arbeider med saken og 
har bedt om en uttalelse. Vegdirek
toratet har oversendt et forslag til 
støynormer og tilrår at Normer for 
vegtrafikkstøy bør være veiledende

og ikke bindende.

En forenklet frernstillt anbefales 
følgende grenseverdier for vegtra
fikkstøy: 



Ekvivalentsnivå i Maks nivå 
inne om 
natten dB (A) 

løpet av døgnet dB (A) 
Inne Ute 

Boliger, hytter 55-65 35-40 50-55

45-50Helseinst., skoler, barnehager 50-60 30-35 

- Her er det noe jeg ikke forstår.
Hva er dB (A)? 
- dB (A), det leses desibel A, og er

en skala for lydtrykk, som opprinne
lig ble laget av ingeniøren A. G. Bel!. 
A er betegnelsen for et spesielt filter 
som støymåleren er utstyrt med, og 
som korrigerer de innkomne lydene 
slik at det er i samsvar med det men
neskelige ørets måte å oppfatte lyd 
på. 

For å få en ide om hva dB (A) står 
for kan nevnes at 40 dB (A) tilsvarer 
lydnivået mellom to mennesker som 
fører en fortrolig samtale. 60 dB (A) 
tilsvarer lydnivået fra radioen i stuen. 
En reduksjon i støynivået på 8-10 
dB (A) oppfattes av det menneskelige 
øret som en halvering av lydnivået. 

- Noen spesielle synspunkter til
slutt? 

- Mange mennesker er plaget av
støy og det er viktig at en arbeider 
med problemet for å bedre forholde
ne. Spesielt bør vi ved planlegging av 
nye veger vurdere støynivået og legge 
forholdene til rette slik at støydemp
ningstiltaket enten kan gjennomføres 
under selve veganlegget eller på et se
nere tidspunkt når trafikk og støy
nivå tilsier det. 

- Er det noen motforestillinger
vedrørende bygging av skjermer og 
voller? 

- Langs eksisterende veger er det
ofte vanskelig å gjennomføre støytil
tak som voller og skjermer. Skjermer 
og voller har også negative innvirk
ninger, f.eks. voller er arealkrevende, 
skjermer gir dårlig sikt i kryss og kan 

føre til flere ulykker, skjermer på
fører vegvesenet større vedlikeholds
utgifter og vanskeliggjør det generel
le vedlikeholdet langs vegene. Skjer
mer hindrer utsikten både for bebo
erne og trafikanter. Tatt i betrakt
ning en del av disse motforestillinger 
bør en ikke bygge skjermings
tiltak i «hytt og vær». Forholdene 
bør ligge til rette og det som bygges 
bør gjøres ordentlig. 

- Det må da være andre løsninger
for å redusere støyen inne i husene? 

- For å bedre støynivået innendørs
synes fasadeforbedring å være en me
get god løsning. Vinduer med 3 glass 
gir en støyreduksjon på ca. 35 dB 
(A). Med et utendøre støynivå på 80 
dB (A) - som er meget høyt - vil en 
få redusert støynivået innendørs til 
45 dB (A) som regnes for å være ak
septabelt. Utbedring av fasaden gir 
også besparelse i fyringsdriften. 

- Vi forstår at mye gjøres for å
bedre støyforholdene, men det ko

ster penger, og der er et stort gap 
mellom bevilgninger og behov. Er det 
vilje hos de bevilgende myndigheter 
å satse så mye på dette miljøproble
met? 

- Det er riktig, støyskjerming er
kostbart og eventuelle utbedringer 
som gjennomføres må gå på bekost
ning av andre prosjekter. Vegmyn
dighetene vil uten tvil stå ovenfor me
get vanskelige prioriteringsoppgaver i 
tiden fremover. 

KR/Nil 
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H. M. Kongens sølv
til Svihus
LENGER ARBEIDSTID 

I VEGVESENET 

ENN GJENNOMSNITTS

ALDEREN ER 

FOR DE ANSATTE 

Familien og alle arbeidskameratene 
til Lars Svihus var til stede da han 
ved en enkel høytidelighet på Bær
heim Vegsentral, fikk overrakt H.M. 
Kongens fortjenstmedalje i sølv. 

Det var vegsjef Danielsen som på 
vegne av H.M. Kongen overrakte 
medaljen og diplomet. I sin tale kom 
Vegsjefen inn på bakgrunnen for at 
Lars Svihus fikk denne utmerkelsen. 
Det er ikke bare hans lange tjeneste
tid - 54 år - som har hatt betydning, 
men også den måten han har skjøttet 
sin tjeneste på. Stikkord for Lars Svi
hus sitt forhold til vegvesenet er loja
litet, trofasthet, pliktoppfyllelse, ini
tiativ, tiltakslyst, fantasi og arbeids
glede. 

Overingeniør Løken, leder for Ma
skinavdelingen, sa i sin hilsen at da 
han begynte i vegvesenet for 30 år si
den, var Svihus alt en gammel mann. 
Ikke så mye av år, men av erfaring. 
Det sies at nordmenn er født med ski 
på bena. Om Svihus kan vi si han er 
født med en skyffel i hånda. Det var 
alltid lett å spørre Svihus om en tje
neste. Han svarte aldri nei - eller et 
tvetydig ja. Svaret var et greit ja, og 
han gjorde jobben med glede. 

Bak enhver mann som lykkes, står 
det en kvinne. I sitt liv har Svihus 
hatt god støtte av sin kone, og ellers 
hele sin familie. 

Løken overrakte fru Svihus en 
blomsteroppsats som takk for hennes 
innsats. 

Varaordføreren i Sandnes, A. Sand
nes, sa at det var med glede og ære 
han hadde tatt imot innbydelsen om 
å være tilstede. Det er ingen vanlig 
begivenhet i Sandnes kommune at en 

Vegsjef Ch. Danielsen overrakte H. M. Kongens fortjenstmedalje til Lars Svihus. 

Foto A. G. Vasbø. 
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Nye håndbøker 

fra Vegdirektoratet 
Nr. OlO VEGEN I LANDSKAPET 

(Ryggstiftet i A4) 
Med de krav som stilles til teknisk 
standard, trafikksikkerhet og rasjo
nell transport er vegeQe blitt et domi
nerende byggverk i landskapet. Det 
er derfor nå mer enn tidligere nød
vendig å understreke ansvar-et for

landskapet og den natur som berøres 
av veganlegget. 

Denne publikasjonen tar sikte på å 
gi en Innføring i den landsk:apsmes
sige vurdering av vegprosjektet. For
tilAlet er å gi bakgrunn.stoff og anbe,. 
f alinger ved planlegging og gjennom
føring av nye prosjekter. 

Nr. 022 HÅNDBØKER -
Oversikt over utgitte hånd· 

av innbyggerne får Kongens for
tjenstmedalje. Det å ha samme ar
beidsgiveri 54 år er i seg selv en begi
venhet. Vi lever i en urolig verden, og 
stabil arbeidskraft er av vesentlig be
tydning. 

Svihus har nytt tillit og respekt, vist 
oppfinnsomhet og nevedyktighet. 
Varaordføreren i Sandnes overrakte 
blomster og sa det var en glede og en 
ære å overbringe kommunens hjerte
lige gratulasjoner. 

Markus Wiik fremførte hilsen og 
overrakte blomster fra arbeidskame
rater og Arbeidsmannsforeningen. 

Lars Svihus takket Vegsjefen for 
hans arbeid med å skaffe ham denne 
utmerkelsen. Han takket for gode 
ord og velvilje, men han syntes at 

bøker og enkelte andre publi· 
kasjoner fra Vegdirektoratet 
4. utgave. (Ny utgave -79).
(Ryggstiftet A4),

I denne 4. utgaven. av oversikten er 
det tatt med de håndbøker som et 
kommet til siden forrige utgave og 
utelatt enkelte uaktuelle publika$jo
ner. 

Bøkene er gruppert etter samme 
mønster som tidligere - men i tillw 
er det laget et stikkordregister som vil 
gjøre det enda enklere å finne. frem til 
de aktuelle emner. 
Når det gjelder rapPQrter, meddelel

ser o.l. blir det utarbeidet egne over
sik:ter. Spørsmål om disse kan rettes 
til de enkelte f�kontorer i Vegdirek
toratet. 

«skrøyden va' någe øvedreve». 
Olaug Austrått, datter til Svihus, 

takket for at barna fikk være med på 
denne begivenheten, og for at de fikk 
hilse på farens arbeidskamerater. 

Driftsjef Njå kom inn på den «sam
lingen» Svihus måtte ha i hodet av 
begivenheter og hendelser i vegves
enets utvikling gjennom den mennes
kealder han har vært der. Dette bur
de bli skrevet ned. 
Det var Personalseksjonen og UFO

gruppe 4 som sto for arrangementet. 
Per Hole bandt det hele sammen på 
sin fine, lune måte. 

Njå takket på vegne av deltakerne 
for et hyggelig arrangement og for 
god mat. 

Nil. 
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Fra SU 

UFO = UFORMELLE KONTAKTGRUPPER 

Vi synes vi har skrevet mye om UFO i 
det siste, likevel er der krav om mer 
informasjon. Vi ber de som er inte
ressert, om å finne fram Rygjavegen 
nr. 1/75, 1/76 og 2/78. 

På oppfordring bringer vi her de 
retningslinjene som pr. dags dato 

gjelder for de uformelle kon
taktgruppene. 

RETNINGSIINJER 
FOR UFO-GRUPPENE 
Definisjon 

Nil. 

Uformelle samarbeidsgrupper er et 
supplement til Samarbeidsutvalget 
(SU) og skal opprettes i hvert veg
mesterområdet, ved vegkontoret og 
ved biltilsynet. 

De uformelle gruppene (UFO
gruppene) er et lokalt samarbeidsut
valg i vedkommende distrikt der ar
beidere og ledelse er representert. 
Med ledelsen forstås her veg
mester/ oppsynsmann. 

Ved vegkontoret/biltilsynet har re
presentanter for de ansattes organisa
sjoner og ledelsen plass i gruppen. 

UFO-gruppen er direkte tilknyttet 
Samarbeidsutvalget. Det området 
som gruppen skal arbeide i er avgren
set av vedkommende vegmester
område/vegkontoret/ biltilsynet. 

Formål 
UFO-gruppen er et bindeledd mellom 
Samarbeidsutvalget og de ansatte. 
Gruppen skal arbeide for å supplere 
og effektivisere det arbeidet SU gjør. 

UFO-gruppen er et hjelpemiddel til 
å føre beslutningsprosess og pro-
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blemløsning ut i lokalmiljøet. ben 
skal i størst mulig utstrekning arbeide 
for å få avgjort alle saker som tas 
opp lokalt. Bare når tvister oppstår 
eller når saken har betydning for hele 
fylket, bringes den videre til SU. 

UFO-gruppen er et organ som skal 
søke å knytte tjenestemenn og deres 
foresatte nærmere hverandre i sam
arbeid. Den skal arbeide for å øke 
forståelsen for og kjennskapen til 
hverandres arbeidsfelt og de avgjør
elser som fattes. 

Arbeidsområde 
Gruppens arbeidsoppgaver omfattes 
stort sett de samme saksområder som 
Samarbeidsutvalgets. 
På grunn av at gruppene er uformel

le er de ikke knyttet til samarbeidsav
talen. De kan derfor behandle saker 
som ligger utenfor denne avtalen. En 
må være oppmerksom på at saker 
som ikke omfattes av samarbeidsav
talen ikke kan legges frem for SU. 

Gruppene skal innenfor veg
mesterområdet/vegkontoret/biltil
synet være et organ for å fremme 
trivsel og effektivitet. Gruppen skal 
videre være et organ for informa
sjon, kommunikasjon og medinnfly
telse. 

Gruppen kan behandle spørsmål 
som angår bl.a. 
- Drift, driftsplaner og økonomisk
status
- Planer på kortere og lengre sikt
- Rasjonaliseringstiltak
- Anskaffelse av teknisk utstyr
- Foreslåtte og planlagte endringer
- Verne- og helsetiltak



- Velferdstiltak 
- Yrkesopplæring og etterutdanning
- Orientering av nyansatte
- Forslagsvirksomheten
- Arbeidere med 

nedsatt arbeidsevne
- Personal-

og organisasjonsutvikling
Sammensetning 
UFO-gruppene sammensettes slik at
alle deler av arbeidsdriften blir repre
sentert. Gruppene kan bestå av 4-8
medlemmer. Antallet avgjøres sær
skilt for hver enkel gruppe. 

I distriktene bør en ved sammenset
ningen ta hensyn til geografisk �pred
ning av medlemmene, men likevel
søke å holde antallet medlemmer så
lavt som mulig. 

En del av et vegmesterområde må
ansees som representert uansett fra
hvilken avdeling representanten
kommer. Gruppens medlemmer må
derfor anse seg som talsmenn for alle
dem som er bosatt eller har sitt arbeid
i den delen av vegmesterområdet ved�
kommende kommer fra. 

I alle gruppene skal oppsynsmen
nene ha to representanter, en fra an
legg og en fra vedlikehold. D� andre
plassene i gruppen er for arbeidernes
representanter. I enkelte tilfeller �an
andre ordninger komme på tale, shke
endringer må godkjennes av SU' s
formann og sekretær. 

På vegkontoret og biltilsynet skal
minst 2 representanter være fra ledel
sen.

Deltakere utenfra er gruppens gjes
ter og har ikke stemmerett.

Valg, funksjonstid 
og møtevirksomhet 

. . . . . Samarbeidsutvalget tar m1ttattv til at
det holdes valg. Dette skjer ved hen
vendelse til de ansattes organisasjo
ner på lokalplanet. 

Gruppene skal virke i to år om gan
gen. Gruppens sammensetning må
meddeles SU. 
Gruppen velger selv sin leder og sek

retær. Disse stillingene kan gå på om
gang, men dersom gruppen ønsker
det, kan vervet has av samme per
soner i valgperioden. 
Det bør holdes minst to møter i året,

ellers etter behov. Møter skal holdes
når en av partene krever det. 

Det skal settes opp protokoll fra
møtene etter de retningslinjer SU
trekker opp. 

SU' s sekretær bør innkalles til
gruppens møter og han/hun bør
møte i den utstrekning det er mulig.
SU' s sekretær skal være gruppen be
hjelplig med råd, rettledning o� in
formasjon om andre p;ruooers virkP.

• 
Rettigheter 
Gruppen kan innby representanter 

bk!_ fra vegadministrasjonen til sine 
•møter. IIUAQ,II_---------Gruppen har rett til å møtes i ar-

beidstiden. 

:øl. 
Det stilles hvert år et pengebeløp til

gruppens rådighet til bevertning på
møtene. ·--·--------
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Trygg Trafikk 

Stor oppslutning om frivillig 
trafikksikkerhetsarbeid i Rogaland 
I Rogaland var det stor interesse for 
den økonomiske støtten Trygg Tra
fikk skulle dele ut i år. Det ble delt ut 
i alt kr 305.000,-. Av disse har ca. 
kr 62.000,- gått til Rogaland. 

Hvert år deler Trygg Trafikk ut ca. 
kr. 300.000,- til frivillig trafikksik
kerhetsarbeid. Pengene må brukes til 
såkalte ikke fysiske tiltak, som infor
masjon og opplæring. Videre er det 
frivillige organisasjoner, lag, fore
ninger, som kan søke om slik støtte 
for å bedre trafikkulturen blant barn 
og voksne i sitt nærmiljø. 

Beløpet som er tildelt Rogaland, er 
godt fordelt i hele fylket, og de aller 
fleste av oss som bor her vil bli opp
merksomme på forskjellige aktivitet
er i vår og til høsten. 

Det klages en del på farlige skole
veger, men det viser seg at svært 
mange av skolebarna også har dårlige 
vaner når de ferdes i trafikken. Dette 
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har samarbeidsutvalgene ved mange 
av skolene i fylket tatt konsekvensen 
av, idet de har bestemt seg for å gjøre 
en ekstra innsats. På denne måten vil 
også foreldrene få anledning til å del
ta aktivt. 

Det skal bl.a arrangeres trafikkdag 
eller -dager, sykkelkurs, sykkelløp, 
andre konkurranser som bl.a. tegne
konkurranser og utstillinger. Videre 
vil en del utvalg arbeide med lokalise
ring av farlige strekninger og punkt 
på skolevegen, og utarbeide «lokale» 
foldere til foreldre og / eller andre 
som bor i skolekretsene. 

Disse tiltakene kommer i tillegg til 
skolenes trafikkundervisning som er 
såkalt obligatorisk emne ifølge Møn
sterplanen. På hvert klassetrinn skal 
det undervises 10 timer pr. år. Vel 30 
samarbeidsutvalg har begynt planleg
gingen, og enkelte steder er de alle
rede i gang med gjennomføringen av 
en del aktiviteter. 

Haugesund og Karmøy Junior 



Kumbel 

Vi lærer os at lytte til 
alt det, vi burde ville, 
saa det der sir os, hvad vi vil, 
har lært at tie stille. 

Kun sjældent kan vi følge /rit 
hin røst i vore hjerter, 
men saa er det til gengæld skidt, 
den ikke mere er der. 

Kumbel 

• 

Chamber har fått kr 20.000,- til 
Trafikk -79 som sikkert de fleste i di
striktet kjenner til. 

Rogaland Krets av Norges Husmor
forbund arrangerte i slutten av mars 
et seminar som de hadde kalt «Hei

men og trafikksikkerheten». Semi
naret var beregnet på husmorlagene i 
fylket. Hensikten var å gi husmor
lagenes representanter en generell 
orientering om bl.a. trafikk, tra
fikkulykker, bygging av veger og 
gang/ sykkelveger, og gi praktiske 
tips og opplysninger om hva husmor
lagene kan gjøre i sitt nærmiljø for å 
øke trafikksikkerheten. Til dette se
minaret har Rogaland Krets fått vel 
kr 7 .000,-. Resten av pengene som 
er bevilget til Rogaland, går til byg
deungdomslag i Sola og Nedstrand, 
barnelosjen «Lyngblomsten», MA-

''"' 

Midt-Jæren, ungdomsgruppa Cross, 
og 4 samarbeidende ·velforeninger i 
Egersund, husmorlag og bondekvin
nelag. 

Det vil bli arrangert trafikkdager og 
traktortevling, trafikkmøter, bil- og 
trafikkurs, mopedmesterskap, syk
kelmesterskap, rattmesterskap og 
sykkelprøver 

La oss håpe at disse aktivitetene vil 
være med på å redusere antall ulyk
ker i fylket vårt. Vi vil også håpe at 
slike aktiviteter blir satt i gang hvert 
år, og at det neste år blir enda flere 
som vil gjøre noe aktivt på dette om
rådet. 

Trygg Trafikks fylkessekretær 
i Rogaland 

Berit Enoksen 
Postboks 197 - 4001 Stavanger 
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Hvem har vært 
på hvilket kurs? 

De som har vært så heldige å få kom
me på kurs, må være forberedt på å 
dele sine nyervervede kunnskaper/ 
erfaringer med andre. 

Disse har vært på kurs siden sist: 

Sentrale kurs 

Maskinlederkonferansen 
28.-30. mal 1979 
Overing. Audun Løken, M 

Konferanse for anleggssjefer, 
6.-8. juni 
Overing. Halvor Folgerø. 

FAD-kurs 

Bruk av EDB, 23-27. april 1979 
Konsulent Atle Loen, Biltilsynet 
Stavanger. 

Eksterne kurs 

NIF - kurs i bypolitikk - styrings
og samordningsproblemer med sær
lig vekt pA Statens rolle -
22.-24. april 1979 
Vegsjef Ch. Danielsen og overing. 
Olav Hauge, Mv. 

NIF - Vegtunneler - planlegging, 
bygging og vedlikehold 
2.-4. mai 1979 
Overing. Per A. Smedberg, Suldals
veganlegget. 

Trafikkdagen 1979 
Ingeniør Knut Nyland, TT 

Norsk Arkivråd, arkiv 
og bibliotekkurs, 23.-26. april 1979 
Førstesekretær Målfrid Crosby, Kt. 

YSF-
Forberedelser til pensjonistalderen, 
26.-28. mars 1979 
Førstesekretær Målfrid Crosby, Kt 
Adm.sekretær Randi Auestad, Kt. 

STOFF TIL NESTE NR. MÅ 

VI HA INNEN 22. AUGUST 
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Dødsulykke 

Sovnet på Motorveien 
En bil kjørte natt til søndag utfor 

Motorveien ved Nesbuvelen. J31lfø
reren ble lettere ska.det og en lY"
mast ble ødelagt. Det var Ikke alko
hol med i uhellet. men føreren har 
antakelig sovnet ved rattet. 

avverget? 
Ettergivende master benyttet på par
sell Hinna-Forus på E-18 i Stavan
ger. 
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DØDSULYKKE AVVERGET? 
Ettergivende master benyttet på par
sell Hinna-Forus på E-18 i Stavan
ger. 
Det er første gang at ettergivende
master benyttes i Rogaland. Det skul
le ikke gå mer enn ca. 4 måneder før 
man fikk den første erfaring med sli
ke master. 

Ulykken skjedde om natten like 
nord for Hinna bru, og utforkjør
ingen skyldes, ifølge bilførerens for
klaring, at han sovnet ved rattet. Fø-

reren oppdaget ikke uhellet før det 
smalt, så hastigheten i kollisjonsøye
blikket antas rundt hastighetsgrensen 
på 80 km.It. Masten ble revet av 
nede og falt ned på bilen. 

Det var to personer i bilen og de ble 
bare lettere skadet enda sikkerhets
seler ikke ble benyttet. Skadene var 
hovedsaklig i bryst og ansikt og skyl
des støt mot interiør i bilen. Det var 
ingen besvimelse. 

Mastene står ca. 3,5 m fra kjøreba
nekant. (2 m fra skulderkant). 

Ulykkesbilen ble totalvrak. Frontpartiet ble trykket krafteg sammen i selve kolli

sjonen med masten og taket er slått ned da masten falt ned på bilen. 
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MASTETYPE 

Masten var av typen med avskjær
ingsledd nede ved bakken som ved 
påkjørsel lar bilen passere under ma
sten som vippes opp. En annen type 
mast som def ormer es og «fanger» 
opp bilen ble også vurdert. På E-18 
som her har motorvegstandard og 

Avskjæringsprinsippet. 

hastighetsgrense som vil bli 90 km.It. 
med tiden, ansees mast med avskjæ
ringsledd gunstigst. Erfaringsmessig 
blir selve kollisjonskaden mindre ved 
denne typen og faremomentene ved 
at bilen fortsetter fremover noe er re
lativt små. 

Deformasjonsprinsippet. 
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Masten ble noe bøyd under fallet, men 
kan repareres. 

ØKONOMI 
Meromkostningene med å benytte et
tergivende master i stedet for vanlige 
var i dette tilfellet ca. kr. 1600 for sel
ve masten, dertil kommer at oppset
tingen blir noe mer omstendelig. 

Ettergivende master er satt opp på 
en 5 km. lang strekning og represen
terer en meromkostning på kr. 
150-200.000.

ERFARING 
Ved den aktuelle ulykke ble person-

22 

Masten er festet til fundamentet med et 

»avskjæringsledd» de de 3 festeboltene

ved påkjørsel glir ut av hakkene i tre

kantplaten i fundamentet og en til

svarende trekantplate i masten. »spis
semi rundt i fundamentet gjør at masten

fAr en vipp oppover slik at bilen lettere

kan passere under masten.

Masten fikk en relativt liten bulk. Den 

løse trekantplaten legges mellom fund

ament og mast for å holde festeboltene 
på plass. 

skadene små, mens bilen ble total
vrak. Masten fikk en relativt liten 
skade og ble noe bøyd når den falt 
ned, men den kan repareres. 

Masten ble revet av som forutsatt, 
men bilen stanset så mye opp at ma
sten falt ned på bilen. Dette skyldes 
antagelig at masten som er 14,5 meter 
høy veier så mye som ca. 500 kg. Nye 
forslag til normaler for vegbelysning 
forutsetter maksimalhøyde på 12-
13 meter. 

Olav Hauge 



Pensjonister 

Yrkesorganisasjonenes Studiefor
bund (YSF) har registrert en del usik
kerhet blant arbeidstakere som innen 
overskuelig framtid går over til pen
sjonistenes rekker. 

I den forbindelse arrangerer YSF i 
samarbeid med «Fellesutvalget for 
forberedelse til pensjonsalderen» 
kurser. Disse kursene har for en stor 
del vært holdt i Østlandsområdet bå
de for private og statsinstitusjoner. 
YSF ønsker nå å føre kursene mer ut 
i distriktene. 

To damer fra vegkontoret ønsket å 
delta på et slikt kurs og det ble ordnet 
slik at vi fikk anledning til å reise til 
Kopervik hvor kurset ble holdt i tiden 
26.-28.3 d.å. på Karmøy hotell. 
Kurset ble en suksess som ikke minst 
skyldes kjonsulent Karin Hagen som 
kom fra Fellesutvalget for for bere
delse til pensjonsalderen, Oslo, og 
som ledet kurset på en utmerket må
te. 

Kjære pensjonister in spe. 
Visste dere at det å nyte sitt otium be
tyr lediggang eller hvile. Javisst øn
sker vi alle å kunne trekke oss tilbake 
til en hvilefull periode etter et strev
somt liv. Men etter en tid er vi sikkert 
nok uthvilte og kanskje noen av oss 
savner de vante rutiner og spør oss 
selv: hva skal jeg foreta meg idag? 
Der er nok mange av oss som ikke er 

klar over at overgangen fra yrkesak
tiv til pensjonist innebærer store for
andringer, ikke bare i pensjonistens 
livssituasjon, men også i familien. Vi 
har hørt om «pensjoneringssjokk», 
kjennetegnet ved interesseløshet, 
a p a-
ti, hypokonderi, rastløshet, irritabili
tet, ja i verste fall til øket alkohol
konsum. 

• 

10 spe 

Grunnen til dette er at pensjonisten 
ikke har lagt noen virkelige planer 
for hvordan han skal bruke og nytte 
all den fritida som han nå får. 

Overraskende mange, jeg selv inn
beregnet, har satt seg lite inn i de 
spørsmål som er av betydning for å 
kunne oppleve en meningsfylt og tri
velig alderdom. Pensjonering er også 
et familieanliggende. Vi vet at ikke 
alle gamle er skrøpelige, syke og slø
ve. For de som er syke og ensomme, 
kan jo et syke- og aldershjem være 
løsenet, men de fleste av oss vil nok 
helst bli i våre egne hjem, kanskje 
sammen med dem vi er glad i, for å 
ha det trivelig og meningsfylt. 

Trivsel i alderdommen er som i alle 
andre perioder av livet, avhengig av 
en rekke faktorer som varierer med 
det enkelte individs egenart og tem
perament. Det kan ikke settes opp en 
standardløsning på spørsmålet om 
hva den enkelte bør gjøre for å reali
sere en meningsfylt alderdom. 
Det er derfor av stor betydning at al

le arbeidstakere som har I 5 år eller 
mindre igjen til pensjonering, får an
ledning til å delta i et informasjons
kurs hvor følgende for hold blir be
lyst: 

Behovet for forberedelse 
til pensjonistalderen 
Hobbies og fritidsaktiviteter 
Helsemessige for hold 
Kosthold 
Behovet. for fysisk aktivitet 
Pensjonistenes rettigheter 
Behovet for kontakt og samhørighet 
Aldring og personlighet 
Boligen i eldre år 
Økonomiske forhold 
Juridiske forhold 
Pensjonistenes plass i samfunnet 

23 



Se opp for kantstein 

Sykkelvegnett i Rogaland 
I de senere år har det vært bygget 
mange sykkelveger rundt om i fylket 
til glede for syklister og bilister. 
Undertegnede er en ivrig «Trimtråk

ker». 
Det jeg vil spørre om er: De som la

ger disse sykkelstiene, har de prøvd 
dem selv, eller kjører de bare bil? 

Det er dessverre for mange plasser 
det er brukt kantstein i vegkryss. 
Kommer du i stor fart, får du deg en 
fin «luftetur» om du ikke passer på. 
Du kan også komme ut av balanse. 
Alle plasser det er slike gatekryss, md 
vi f d en mere behagelig overgang. 
Det anbefales at det asfalteres, kant

stein bør ikke brukes. 
Så vil jeg råde de som steller med 

sykkelstier selv å teste disse med syk
kel. 

Motto 1979: «Spar to tanker bensin 
i året», ta familien med på sykkeltur. 

TRL 

A planlegge sin alderdom før man er 
blitt gammel, vil øke muligheten til å 
fore bygge vantrivsel og svekket hel
se. Det betyr at man må sette seg inn i 
de forhold som vårt samfunn i dag 
har å tilby sine pensjonister.Det sier 
seg selv at pensjonisten selv må være 
aktiv på de områder som angår ham. 

Vi to fra vegvesenet var overrasket 
over alle de muligheter en pensjonist 
kan dra nytte av - om han da kjen-
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ner til dem. Foreleserne la stoffet 
fram på en ypperlig og engasjerende 
måte. 

Studentinstruktør Karsten Myhre 
fra YSF, Sør Rogaland tilbyr å arran
gere liknende kurs for alle som er in
teressert. Kurset kan anbefales på det 
beste. 

«To takknemlige kursdeltakere» 
MC.



Vegdirektør Karl Olsen 

på avskjedsvisitt i Rogaland 
På sin avskjedsrunde til fylkene kom 
Vegdirektør Karl Olsen i dagene 14., 
15. og 16. mai på besøk til Roga
land.Programmet var stramt, men
Rygjavegen fikk sitt intervjulikevel,
på vegen fra fV egkontoret til Biltil
synsstasjonen i Stavanger i Vegsje
fens bil. Vi var glade for den vanlige
trafikk-korken akkurat da.

-For de aller fleste av oss er Veg
direktøren en fjern person i det dagli
ge, likevel har jeg inntrykk av at De 
har vært ganske ofte i Rogaland? 

-Ja, jeg har jo vært ganske mange
ganger i Rogaland. Det er klart det 
varierer meget fra fylke til fylke hvil
ket fylke man besøker, avhengig av 
hvor man har problemer som krever 
mitt nærvær. Rogaland har jo ikke 
vært av de fylkene som av den grunn 
har tilkalt mest oppmerksomhet fra 
oss i Vegdirektoratet, i alle fall ikke 
fra et administrativt synspunkt, det 
må man sikkert kunne si. 

På den annen side har det jo vært 
enkelte forhold her i Rogaland som 
har ligget på det mer overordnede po
litiske plan, som har gjort det nød
vendig for meg å komme hit. De fles
te besøkene her har nok vært knyttet 
til rene vegpolitiske spørsmål. 

-Synes De at De har fått den kon
takten som De har ønsket med de an
satte under Deres besøk i fylkene? 
-Til det vil jeg svare temmelig klart

nei, det er nok ikke tilfelle. Man får 
vel adri så god kontakt med de ansat
te som man egentlig ønsker og håper. 
På den annen side syns jeg det har 
skjedd forferdelig mye på det feltet i 
løpet av de siste årene. Det er blitt 
ganske mye større mulighet for kon-

Vegdirektør Karl Olsen Foto: Follaug 

takt med de ansatte enn tidligere var 
tilfelle. Jeg har tidligere uttalt at en 
vegdirektør naturlig nok blir nokså 
ensom i et så stort administrasjons
bilde som vegvesenet nå er blitt. Tid
ligere var nok dette riktig, men jeg 
tror nok man kan si at det nå er blitt 
adskillig mer kontakt uansett nivå og 
grenser enn tidligere var. tilfelle. 

-Når De er ute og reiser slik som
nå, hender det at De ønsker at pro
grammet var litt mindre stramt slik at 
De fikk anledning til improvisasjo
ner, til å stoppe og snakke med folk 
på vegen? 

-Stivfølgelig, i høyeste grad - i
går stoppet vi på Sand og drakk kaffe 
på vegstasjonen med alle oppsyns
mennene og vi har tenkt å gjøre til
svarende i Egersund i morgen. Hyg
gelige og givende innslag i en an
strengt reise! 

-Men den lille mann med spaden?
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-Vel - det er jo ikke så sjelden vi
stopper på anleggene når vi er ute og 
slår av direkte prat med folkene på 
veganlegg. 
Jeg kom til å tenke på en samtale jeg 

hadde med to litt eldre gubber på et 
veganlegg oppe i Troms fylke forrige 
året. Det var virkelig en hyggelig prat 
vi hadde på vegkanten, vi tre. Begge 
to var såpass langt oppe i årene at det 
var like før de skulle slutte av, og det 
var virkelig ganske oppkvikkende å 
friske opp gamle minner fra anleggs
tiden med disse karene. 

-Det har vel vært ganske stor ut
vikling i vegvesenet siden de begynte i 
19351 

-Ja, voldsom.
-Hva synes De er den største for-

andringen da? 
-Først og fremst er det jo selve

driftsformen. Vi startet jo opp i tiden 
med hakke, spade, trillebår og stub
bebryter, maskiner var jo temmelig 
ukjent for oss. Og så kommer jo kri
gen med mer eller mindre stopp i hele 
driften. 

Så startet vi da opp da krigen var 
slutt med svær maskinpark og mod
erne utstyr. - Det var på det rent an-

• 

leggsmessige. 

Så kan vi jo ta det rent administra
tive. I dag er jo mitt viktigste redskap 
som ingeniør i unge år, regnestaven, 
en saga blott. Nå er det EDB og alt 
som står i forbindelse hermed som 
fullstendig har overtatt det hele. 

Da jeg begynte i vegvesenet i 1935 
var hekvegbudsjettet på 37 millioner 
kr. Og nå er vi oppe i 4,7 milliarder. 
Bilantallet var noe slikt som noe un

der 80.000 her i landet i midten av av 
30-årene, og nå ligger vi på 1,8 mill.

Ja, det har sannelig vært en rent ut
rolig utvikling både for vegenes be
hov i samfunnet, innen driften i eta
ten vår, og jeg kan vel også si i veg
nettets utbygging i landet vårt. 

-Vi står jo foran ganske store ut
fordringer i vegvesenet nå, både når 
det gjelder EDB og POU (Personal
og organisasjonsutvikling). 

-Den videre utviklingen på disse
felt kommer jo til å falle på min etter
følger, men det er jo klart at vedtak 
som vi i dag fatter i slike ting, får vir
kninger i tiden fremover. Derfor kan 
man ikke ta saker av denne type lett
vint. Et felt som vi hadde oppe til dis-

f 1:1 

Fra Vegdirektør Karl Olsens besøk i Rogaland. Fagsjefmøte. Fra høyre rundt bor· 
det: Vegdirektøren, driftsjef Arne Njå, adm. sjef J. Lund, vedlikeholdssjef 
0. Ø. Hamre, førstesekretær S. M. Olsen, anleggssjef H. Folgerø, o.ing. A. Løken,
plansjef S. G. Thorsdal (delvis skjult), o.ing. H. Eldho!m (helt skjult), biltilsyns
sjef Chr. Fr. Hansteen, o.ing. R. Nielsen, konsulent Th. Thomassen,
førstesekretær E. Skarve/and, vegsjef Ch. Danielsen.
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kusjon med tillitsmennene før vi dro 
fra vegkontoret i dag, var hva den 
nye EDB-teknikken vil komme til å 
bevirke rent arbeidsmessig, for dem 
som er ansatt i etaten. Det er et spørs
mål som ligger meg tungt på hjertet. 
Vil det skape vanskelige arbeidsfor
hold, vil arbeidet bli monotont, skal 
man bare sitte og trykke på knapper 
og lese av på en skjerm, eller vil man 
også, med den nye teknikken kunne 
skape hyggelige og trivelige forhold 
innen etaten? Dette er forhold som 
kommer til å bety ganske mye for oss 
som er i etaten i dag og for de som 
kommer etter oss. 

-De har vært meget engasjert i or
ganisasjonslivet, har De fått tid til å 
dyrke noen hobby? 

-Nei, jeg må innrømme at det er
blitt lite hobbydyrking. Alt for lite. 

-Alle har vi jo planer og drømmer
for hvordan livet vårt skal bli når vi 
blir eldre, om hvordan yrkeslivet vårt 
skal utvikle seg. Har De fått oppfyllt 
noen av Deres ønsker og drømmer 
fra den gangen De var ung vegingeni
ør? 

-Husk på at jeg startet min karrie
re i de harde 30-åra, som det heter. 
Det var da ikke spørsmål om å velge, 
man var jo lykkelig for i det hele tatt 
å få noe å gjøre. Jeg var av de heldige 
som fikk en jobb da jeg var ferdig 
med studiene. Denne jobben var 
knyttet til vegvesenet. Og det er jo 
klart at starten i livet betyr mye for 
den videre utvikling i ens livsbane. 
Og jeg må innrømme at i de årene 
fikk jeg en kjærlighet for Statens 
vegvesen. Det var vel kanskje også 
det som va!' bakgrunnen for at jeg 
søkte meg tilbake til etaten etter å ha 
vært ute av den i hele 17 år. 

-De var i Bærum kommune da.
Trivdes De og familien der, eller 
lengtet dere til Sørlandet? 
-Jeg tilbragte jo ikke så svært man
ge år av mitt liv på Sørlandet. Jeg

måtte jo hjemmefra nokså tidlig, jeg 
tok artium som privatist mens jeg var 
hjemme. Men etter at jeg begynte 
studiene i Trondheim har jeg tilbragt 
alle mine år utenom Sørlandet. Min 
kone er ikke fra Sørlandet, hun er 
trønder. Vi kom til Bærum og slo oss 
til ro der. Vi har fått vårt eget hus i 
Bærum og har da våre barn og barne
barn i nærheten av oss, og det blir da 
naturlig nok at det blir stedet som vi 
kommer til å tilbringe vår alderdom 
på. 
-Kommer De til å ha vanskelig for

·å rive Dem løs fra vegvesenet nå?
-Ærlig talt så tror jeg nok at det

blir vankselig å rive seg løs fra etaten.
For arbeidet og interessene vil ligge
der i alle år fremover. Men jeg må
innrømme at jeg ennå ikke har be
gynt å grue over det å skulle legge
opp jobben og slutte i etaten.
-Så De har ikke planlagt noen pen

sjonisttilværelse ennå?
-Nei, det har jeg ikke. Jeg har ikke

hatt tid til det. Vegvesenet er jo i og
for seg en grei og ganske hyggelig etat
også for pensjonister. Det er ytterst
få av dem som slutter i Statens vegve
sen, hvis de selv ønsker det, som ikke'
får en eller annen liten jobb i etaten i
de første årene i pensjonistalderen.
Hvorvidt jeg vil havne i denne.grup

pen det vet jeg ikke. Jeg har faktisk
ikke overveid det enda.

-Blir dette Deres siste offisielle be
søk i Rogaland?
-Det blir nok siste offisielle besøk i

Rogaland, det er helt sikkert. Det be
tyr ikke at jeg ikke kan komme til
bake til Rogaland i min vegdirektør
tid, men i tilfelle vil det bli i for
bindelse ined helt bestemte saker.

Så var vi fremme ved Biltilsynet, og 
vi fikk bare tid til å ønske Vegdirek
tør Karl Olsen velkommen tilbake til 
Rogaland i hyggeligere vær enn han 
hadde denne gangen. 

Nil. 
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Prøveprosjekt i Haugesund 
Prosjektgruppen for oppsynsmennenes arbeidssituasjon har lagt fram sin rap
port. Denne rapporten bar vært til uttalelse bl.a. i UFO-gruppene, Samar
t,_,<Jsutvalget og de ansattes organisasjoner, så den skulle være kjent. 

NA er det vedtatt at det skal startes et prøveprosjekt i Haugesundsområdet. 
Dette prøveprosjektet startes den 1. september, og skal vare ut 1980. 

Vi har spurt avd.ing. Nesheim hva dette prosjektet går ut på, og hvilken be
tydning det vil få for de ansatte i området. 
I Fagsjefmøtet den 6. april d.å. ble for igangsettelse og oppfølgelse av 

det vedtatt at prøveprosjektet skulle prøveprosjektet. Den videre inf orma-
legges til vegmesterområde 1, dvs. sjonsordning er på nåværende tid-
området omkring Haugesund og vi- spunkt ikke helt avklart, men inntil 
dere at prøveprosjektet skulle starte videre har samordningsgruppen rap-
den 1. september d.å. og vedvare ut porteringsplikt til «Prosjektgrup-
1980. pen» som er konstituert på ny. 

Ut fra de erfaringer vi da har gjort De primære mål for samordnings-
vil det bli bestemt om det foreliggen- gruppen er 
de forslag, eller deler av dette, skal - å effektivisere driften
gjennomføres generelt i Rogaland - å eventuelt bøte på de ulemper
fylke. en har ved funksjonsdeling.

Prøveprosjektet er oppdelt i følgen
de elementer: 
a) Samordningsgruppe mellom

A, Vv. og M.
b) Økonomiske anleggsområder
c) Delvis selvstyrte grupper
d) TT-mann ute i området
e) Lab-mann ute i området
f) Delegering av driftsplanfunksj.

Vi hadde opprinnelig enda et ele
ment, (g) nemlig «Desentralisering av 
dekkelegging», men på grunn av en 
relativ kompakt motstand mot dette 
som kom fram under høringsrunden, 
ble forslaget utelatt. 

a. Samordningsgruppen er
opprettet med følgende
representanter:
Oppsynsmann K. Støle, Anlegg
Avd.ing. J. Motland, Anlegg
Oppsynsmann A. Sandven, Maskin
Ingeniør J. Grødem, Maskin
Vegmester R. Kleiberg, Vedlikeh.
Avd.ing. J. Nesheim, Vedlikeh.

Samordningsgruppen er ansvarlig 
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b. Økonomiske anleggsområder
Det er foreslått 8 stk. økonomiske
anleggsområder og derav 2 stk. mo
bile. De økonomiske anleggsområd
ene skal ha fleksible grenser med
størrelse fra 12 til 17 mill. kr. En har
imidlertid bestemt at grensene for an
leggsområdet i prøveprosjektet skal
følge vegmesterområdet 1. Dette for
å forenkle arbeidet for samordnings
gruppen under prøveprosjektet.

De mobile anleggsområdene skal 
kun plasseres hvor en har større an
legg som ikke den faste stab i områ
det makter å administrere. Den nå
værende ordning med vegmesterom
råder skal bestå. 
Forslaget går videre ut på at det skal 

dannes et «lederteam» for hvert an
leggsområde og i tilsvarende grad 
som vi i dag har i vegmesterområdene 
i vedlikeholdet. Det vil si at et leder
team i et anleggsområde skal bestå av 
lederoppsynsmann, oppsynsmann 
(menn) og oppsynsmannsassistent 
(er). 



De primære mål med økonomiske 
anleggsområder er: 
- bedre styring med ressursene
- en mer stabil arbeidssituasjon

for oppsynsmennene
- større grad av mulighet

for fast bosetting

c. Delvis selvstyrte grupper
Forslaget går ut på å dele opp ar
beidsstyrken i større lag på for ek
sempel 5-7 mann og med 1 for
mann.

Ut fra denne gruppen skal det velges 
ut mindre lag, for eksempel på 2 
mann til å utføre spesielle jobber. En 
skal tilstrebe å få en fordeling i hen
hold til kvalifikasjoner og interesser, 
men det må også være en selvsagt 
ting at alle felt innen anleggs- og ved
likeholdssektoren må dekkes. 

Gruppen må tilføres kompetanse 
slik at de kan 
- lede seg selv ved hjelp

av korttidsplaner
- foreta egen detaljutsetting

etter hovedstikningene
- revidere nødvendige hjelpemidler

i henhold til gjeldende regler
- foreta rapportering
- utføre sine oppdrag

kvalitetsmessig tilfredsstillende
Formennene skal velges i henhold til 

overenskomstene, dvs. av gruppen 
(laget), men skal godkjennes av ledel
sen. 

Formannen, eller den gruppen øns
ker, skal delta i stor grad ved utarbei
delse av korttidsplaner og videre del
ta på byggemøtene. 

Det primære mål med dette forsla
get er å 
- avlaste oppsynsmennene
- tilføre gruppen en større grad av

selvstyre, og dertil en betraktelig
jobbutvidelse

- en større grad av medbestemmelse
over sin egen arbeidssituasjon.

d. Trafikkteknisk mann ute
(TT-mann)
I følge forslaget skal en del oppgaver
av trafikkteknisk karakter utflyttes
til områdene.

Av slike oppgaver kan nevnes: 
- planlegging av arbeidsskilting
- arbeidsledelse av

permanent skilting
- oppsyn med lysregulering
- arbeidsledelse med stripemaling
- arbeidsledelse med trafikktelling
- planlegging av mindre

kryssutbedringer
- planlegging av busslommer og

oppfølgning av vedtak.
Stillingen som TT-mann skai beset

tes av en oppsynsmann som skal til
føres den nødvendige kompetanse. 
Vedkommende skal betjene både 
anleggs- og vedlikeholdsavdelingen, 
men administreres av vedlikeholdsav
delingen med faglig tilknytning til 
Trafikkteknisk avdeling ved Vegkon
toret. 

Det primære mål med dette er å 
- styrke arbeidsledelsen i marka

på dette området
- effektivisere arbeidet som er av

trafikkteknisk karakter.
- styrke kontakten med de berørte

parter (grunneiere og kommunale
myndigheter m.v.)

e. Lab-man ute
I følge forslaget skal det vesentligste
av service- og kontrollfunksjonene
som i dag utføres av folk fra dis
triktslaboratoriet, med unntak av
dekke- og betongkontroll, flyttes ut
til områdene.

Av slike oppgaver kan nevnes 
- materialprøver (grus og stein)
- høyde-, bredde og lengdekontroll

av nyanlegg i henhold til teo
retiske prrofiler m.v.

Stillingen som Lab-mann skal beset
tes av en oppsynsmann/oppsyns-
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mannsassistent som skal tilføres den 
nødvendige kompetanse. 

Vedkommende skal betjene såvel 
vedlikehold som anleggsavdelingen, 
men administreres av A, med faglig 
tilknytning distriktslaboratoriets ad
ministrasjon. 
Det primære mål er å overføre til le

delsen ute i områdene en større grad 
selvkontroll med anlegg og byggverk 
generelt. 

Både TI-mannen og Lab-mannen 
skal i ledige stunder kunne delta i an
dre arbeidsoppdrag innenfor anleggs
og vedlikeholdssektoren. 

Jeg håper med detyte å ha bidradd 
til en bedre forståelse for prøvepro
sjektet. 

Jon Nesheim 
Distriktsleder i Haugesund og omegn 

-----------------------------

Personalia 
VELKOMMEN I VEGVESENET/ 

Drlfta: 
Sigurd Vågane, vedlikeholdsarb. område 3 
Berit Sofie Kolnes, kont.ass. Bærheim vegsentr. 
Arne Sandven, oppsynsmann, Haugesund vegst.(M) 

Vegkontoret: 
Siv .ing. Halfdan Ousdal, Mv 
Eng. kont.ass. Thorvald Hetland, HOS 
Ing. Svein Nybach Nilsen, TI 
Eng. kont.ass. Mari-Anne Gjertsen Lunde, RS I 
Eng. kont.ass. Sølvi Gryte, Ps 
Eng. kont.ass. Lillian Nilsen, RS. Il 

TAKX FOR INNSATSEN: 
Vi har fått vite at desse vil slutte i ak
tiv ten este i vegvesenet før hausten 
1979 
Bjarne Amdal, 3.5.79. Georg Got
fredsen 30.7.79. Petter Mo Eik, 
1.8. 79. 

R.,unde tall 
Gratulerer med dagen! 

65ÅR 
Johan Sandvik 
Birger Hemmingstad 

30 

1.5.06.14 
24.07.14 

60ÅR 
Kristian Eriksen 
Tore K. Barkved 
Sverre Kjellesvik 
Alfred Lillehammer 
Ingvar Sørbø 
Knut Helgeland 

50ÅR 
Malvin Hegdal 
Sigurd A. Erfjord 
Berger Sørheim 
Audun Eskeland 
Magne Nordtveit 
Kasper Fjelde 

Byrja: 
5.2.79 

17.4.79 
17.4.79 

2.4.79 
2.4.79 

17.4.79 
17.4.79 
2.5.79 
7.5.79 

24.05.19 
19.07.19 
19.07.19 
10.08.19 
10.09.19 
25.09.19 

16.06.29 
17.06.29 
24.08.29 
02.09.29 
04.09.29 
22.09.29 



Den som ser sønnen 
Den som ser Sønnen og tror på ham, 
skal ha evig liv. Joh. 6.40. 

Se. Å se er fundamentalt viktig. In
gen av våre sanser betyr mer i vårt 
daglige virke på arbeidsplassen og 
hjemme. Synet knytter kontakt mel
lom mennesker. Det som sees og ob
serveres gir grunnlag for vitenskap og 
erkjennelse. Synet registrerer beveg
else og det levende. Det er derfor ikke 
underlig at det å se Sønnen er viktig 
og det er fundamentalt viktig at Jesus 
levde sammen med menneskene som 
et menneske og at øyenvitner har for
talt om ham til oss. 

Ser. Men ser likevel ikke. Dette ble i 
sin tid sagt til jødene som forkastet 
Jesus som Herre. Dette må sies på 
nytt til dem som er selvsikker og 
trygg på sine egne kristne meninger 
og standpunkter. Et godt syn sær
merkes ved et våkent blikk for at vir
keligheten og sannheten kan være 
noe anderledes enn det vi tidligere 
kan ha trodd og ment. 

Ser ikke. Men vil gjerne se. Som 
kong Herodes som lenge hadde øns
ket å se Jesus gjøre tegn. Han søkte 
bevis for hvem Jesus egentlig var, be
vis som ville tvinge, men det fikk ikke 
Herodes. Jesus Kristus spør i første 
rekke etter tro og tillit og lar seg ikke 
begrense til menneskenes forutset
ninger og fornuft. 
Eller som tolleren Sakkeus. Liten av 

vekst hadde han problemer med å få 
se Jesus. Men han var klar over at det 
var viktig å få se Jesus, og fant en· 
plass i et tre, en plass hvor intet ville 
stenge for sikten. Denne resepten er 
fortsatt gyldig, å skaffe seg innsyn, 
for oss gjennom bibel, bønn og for
kynnelse. Da vil Jesus Kristus se oss 
og slik som med Sakkeus være sam
men med en syndig mann, en mann 

som folk så seg alt for gode til å være 
sammen med. 

Se Gud. Se den uskyldige. En selv
motsigelse? Ja, for oss, men ikke for 
Gud. Jesus Guds sønn sier «Den som 
har sett meg har sett Faderen. Jeg er i 
Faderen og Faderen i meg». Denne 
umulighet er kjernen i den kristne 
tro, at Gud den allmektige skaper har 
gitt oss en synlig og åpen kontakt
mulighet gjennom Jesus Kristus. 

NA ser. «Nå ser vi som i et speil i en 
gåte, da skal vi se ansikt til ansikt. Nå 
forstår jeg stykkevis, da skal jeg for
stå fullt ut, slik Gud kjenner meg 
fullt ut». Dette uttaler apostelen Pau
lus. Etter menneskelige mål hadde 
han forstått hele kristendommen. 
Men hans erkjennelse er at virkelig
heten er langt mer omfattende og rik
ere. 

Skal se. «For vi skal se ham som han 
er». Dette er innholdet av det fremti
dige liv. Det er verdifullt å ha kon
takt med en gruppe på avstand uten
for synsvidde. Men langt bedre og 
mer fullstendig blir kontakten innen
for synsvidde. Anderledes er det ikke 
med Gud. Vår overbevisning og vårt 
håp er nettopp dette at i fremtiden 
skal vi få oppleve Gud med alle våre 
sanser. Da skal vi få se. 

Olav Hauge 
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45. bante
46. ri

16. pikenavn
18. erte

KRYSSORD 3179 

VANNRETT 47. arbeidsredskap 20. esel-lyd
22. ikke inn1. kanskje 49. gleder vi oss til

8. klok 50. brake 24. vil vi ha i ferien
10. fottøy 51. mårdyr 26. varmekilde
11. fugl 53. tre
12. vanskelig
14. det hele
17. to vokaler

54. oldtidsby
27. sted i Ryfylke
29. mesterskap

55. forkortelse 31. hvile
32. under (forstavelse)

19. månefase LODDRETT 33. streve
20. indisk klesplagg 1. tre 36. by i Irak
21. sinte 2. organisasjon 37. tall
23. dekkes
25. melkerett
28. tenke
30. er
32. tynn

3. hel
4. spisested
5. byge
6. camp
7. enkel

39. Kari Sørensen
40. sang
41. mølle
42. engelsk grevskap
42. land i østen

34. blomst 8. pers. pronomen 48. nektelse
35. be om 9. har huset med seg 49. grann
38. senior 12. ild
39. båt 13. best
43. skinnende 15. i plenen

Løsning på 
kryssord nr. 2/79 

VINNERE: 

1. premie: Agnar Aasheim,
Mor Asesvei 8, 4300 Sandnes 
2. premie: Ragnvald Sæbø,

4130 Hjelmeland 
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50. gripe
52. åsside

NY SEKSJONSLEDER FOR 

KONTORSEKSJONEN VED 

BILTILSYNET I STAVANGER

Atle Loen er ansatt som seksjons
leder etter Jonas Skretting som gikk
av for aldersgrensen i månedsskifte 
mars/april. 

Atle Loen er godt kjent i Biltilsynet
og_ Vegvesenet forøvrig. Han begynte 
16.03.70 som kjøretøykontrollør ved 
Biltilsynet på Mariero· - dvs. ca. 3 
1/2 måned etter at vr flyttet fra en
heller kummerlig tilværelse i Hille
våg. Han sluttet her 31.12.76 for å 
overta stillingen som verksmester ved
vegsentralen på Bærheim. 

Fra 01.09.77 til 30.03.79 var Atle
Loen engasjert ved personalkontoret
(opplæringsseksjonen) på Vegkon
toret. 

Vi er glad for å ha Atle Loen til
bake, og ønsker ham velkommen.

0.Aa.
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I mAnedsskiftet mai/juni flyttet Planavdelingen fra Posthuset til Veritasbygget, 

Musegt. 1. 

300 kg. Det er tungt det. Glimt fra flyttingen. 
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Penere veger? 
Utvalg som arbeider for penere veger 
besøker Rogaland. 
Hvordan skal vi planlegge og bygge 
vegen for å få den til å gli best mulig 
inn i terrenget? Hvilke hensyn bør vi 
ta for å få anlegget penest mulig sett 
både fra landskapet og fra trafikant
enes side? Kan vi bruke mer av trær 
og vegetasjon? Når og hvordan kan 
vi bruke det? Kan vi kombinere øns
kene om penere og mer opplevelses
rike veger med dagens strenge krav til 
trafikksikkerhet, økonomi og effek
tivitet? 

Slike spørsmål er det stilt mange av 
gjennom flere år. Forhåpentlig vil det 
nå kunne gis noen svar etter hvert. 

I det arbeide som Vegnormalkomi
teen har stått for gjennom flere år 
har vi fått en rekke såkalte normaler 
som for eksempel gjelder vegbyg
ging, vedlikehold, trafikkavvikling 
og Geometrisk utforming. 

Det har lenge også vært avsatt plass 
til et kapittel om landskapsarkitektur 

For å kunne besvare slike spørsmål 
som nevnt og få mer klar veiledning 
på dette feltet, er det oppnevnt et ut
valg som skal komme med forslag og 
anbefalinger til Vegnormalkomiteen i 
løpet av året. 

Dette utvalget har nettopp vært på 
besøk her i fylket. At Rogaland ble 
valgt som møtested, skyldes bl.a. 
vekslende og interessante lanskaps
typer innen rimelig rekkevidde og et 
frodig klima egnet for varierende ve
getasjon. Men ikke minst er det regi
strert at det allerede er en betydelig 
interesse for slike saker i fylket. 

Utvalget har denne sammensetning: 
Svein Nesje, fhv. vegsjef i Buskerud 
Toralf Greve, leder av anleggsavd. 
ved Telemark vegkontor 
lngerlise Mengshoel, landskapsarkit. 

Utvalget i arbeid på Jæren. 

Planavdelingen, Vegdirektoratet 
Svein Thorvik, overing ved 
Vedlikeholdskontr. i Vegdirektoratet 
Terje Olberg, overing. ved 
Anleggs kontr. i Vegdirektoratet 
Finn Amundsen, siv .ing., 
Transportøkonomisk Institutt 
Søren Gunnar Thorsdal, plansjef, 
Rogaland vegkontor 
Thorsdal er formann i utvalget og 
Amundsen er sekretær. 

I tillt:gg til utvalget deltok også 
overing. Egil Lundebrekke, Vegdi
rektoratet og arkitekt Mari Kollands
rud på møter og befaringer i Roga
land. 

Foruten interne møter i utvalget var 
det her et felles møte med vegsjef en 
og flere fra vegkontorets ledelse. 
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Permisjoner 
I Rygjavegen nr. 2/79 skrev vi om 
fødsels- og svangerskapspermisjoner. 
Denne gangen skal vi ta for oss Mili
tærtjeneste, sivilarbeidstjeneste, si
vilforsvarstjeneste. 

I. Arbeidstaker med minst 6 måne
ders forutgående sammenhengende 
statstjeneste, utbetales lønn i samsvar 
med nr. 2 nedenfor under militærtje
neste i sivilforsvaret, pliktig polititje
neste og under avtjening av sivil tje
nesteplikt. 

2. Arbeidstaker uten f orsørgelses
byrde utbetales 1 /3 av den sivile lønn 
under førstegangstjenesten. Ellers ut
betales full lønn. En arbeidstaker 
regnes ikke som forsørger dersom 
den andre personen har en inntekt 
som overstiger satsen i lønnsregulati
vets lønnstrinn S. Når tjenesten varer 
mere enn 1 uke (7 dager), gjøres det 
fradrag for forsørgerstillegg og botil
legg når arbeidstakeren har full lønn. 

oppholdet andre dag ble brukt til be
faring over Jæren - søndre del av 
fylket. 
Vegdirektoratet har nettopp utgitt et 

vakkert og innholdsrikt hefte med tit
telen « Vegen i landskapet». Dette vil 
utgjøre et viktig grunnlagsmateriale 
for en del av utvalgets forslag. 
Det vil senere bli utarbeidet et infor

masjonshefte om bruk av trær og ve
getasjon. Dette vil i tillegg til den mer 
knappe teksten i vegnormalene kun
ne gi verdifull veiledning for dem 
som vil få befatning med slike opp
gaver i årene fremover. 

Det er nokså samstemmig oppf at
ning innen utvalget om at mye kan 
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3. For vernepliktig og utskrevet be
fal skal det i den sivile lønn trekkes et 
beløp som svarer til den militære 
grad/stilling hovedregulativlønn. Er 
sistnevnte lønn større enn den sivile 
stillings lønn, faller den sivile lønn 
helt bort. 

4. Ferie opptjenes under militærtje
neste og sivil tjenesteplikt som om ar
beidstakeren var i ordinært arbeide, 
dersom arbeidstakeren utbetales lønn 
etter nr. 1-3 ovenfor. Opptjent ferie 
kan anses avviklet under militærtje
neste og sivil tjenesteplikt med mak
simum 3 uker i tiden 15. mai - 30. 
september og resten av tiden l. okto
ber - 30. april. Det utbetales i tilfelle 
full lønn og eventuelt ferielønnstil
legg for denne tid. Trekk etter nr. 2 
faller da bort. For arbeidstakere som 
ikke har lønn etter nr. 1-2 gjelder 
ferielovens § 6 c. 

TRL 

gjøres med omtanke og små midler 
for å gJøre forholdene langs våre 
veger bedre enn i dag. Det er mange 
steder gjort mye godt også hittil, men 
at ikke enda mer er gjort må nok del
vis kunne tilskrives liten veiledning 
om hva som kan og bør gjøres i de 
forskjellige situasjoner. 

Utvalget er sammensatt av personer 
med omfattende praktisk erfaring fra 
mesteparten av vegvesenets virksom
het. Det bør da være grunn til å håpe 
at vi nå får gode og praktiske forslag 
som gjør det mulig å gjøre våre veger 
enda mer bruksvennlige og tiltalende, 
alle hensyn tatt i betraktning. 

S.G.T. 



Samarbeid 

i Bratlandsdalen 
Byggingen av Suldalsvegen, Bråtveit
vegen, ombygging av Rv. 46 Helga
nes bro-Solheimsvik, samt bygging 
av fylkesveg til Hamra bø - alt i løp
et av forholdsvis kort tid - har ført 
til en vesentlig opptrapping av ar
beidsstokk og oppsynstjeneste i Øvre 
Suldal. 

Signaler om sysselsettingsproblem 
fra inneværende år og en tid frem
over, var allerede synlige før vare
opptelling i statskassen bragte for da
gen behov for nedskjæring av alt of
fentlig forbruk - dermed også re
duksjon i vegmidler. 
Sommeren 1977 ble det gjort en hen

vendelse fra Vegkontoret i Rogaland 
til Vegkontoret i Hordaland med et 
forslag om samarbeid om ombyggin-

gen av Rv. 46 Hordaland grense 
-Horda i Røldal - hovedsaklig
begrunnet i ønsket om sysselsetting
av arbeidere fra Suldalsveganlegget ..

Forslaget falt i god jord, og i sep
tember 1977 møttes de to fylkers veg
sjefer, samt en skare av medhjelpere, 
til et fellesmøte med tilhørende be
faring på Nesflaten. Møtet trakk opp 
retningslinjer for et samarbeid i Brat
landsdalen, og videre detaljforhand
linger har ført til at Vegvesenet i Ro
galand nå i et halvt år har gnagd på 
skrenter og knatter på gal side av 
jernteppet. 

Riksvegen gjennom Bratlandsdalen 
har på en utmerket måte bevart sitt 
særpreg fra århundreskiftet, og det 
er således intet lite krafttak som må 
til for å bringe tilstanden over fra 
museale til trafikkale forhold. 

Vegstrekningen på Hordalands side. 
er på ca. 16 km, og disponible midler 
til ombyggingen er iflg. Revisjon av 
Norsk Vegplan 9,2 mill. kroner. Til 
disposisjon for anleggsdriften i 1979 
er 3, I mill. Det sier seg dessverre selv 
at midlene ikke strekker til ombyg
gingen av hele strekningen, og Veg
kontoret i Hordaland har derfor pri
oritert utvalgte parseller, og har selv 
utført planleggingsarbeidet. Vegen 
bygges etter kl. Il e. 

Arbeidet startet i desember 1978 
med tre · mann, og etterhvert som 
frost og snø trakk seg tilbake (det 
gikk forresten temmelig seint), har vi 
utvidet til syv vegarbeidere og fire 
sjåfører og maskinkjørere. 

Bare to av vegarbeiderene bor i Ro
galand, fire bor i Hordaland og er 
ansatt i Rogaland, mens den siste bor 
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i Hordaland og er ansatt i Horda
land. Også om maskinene og maskin
vedlikeholdet er det samarbeide på 
tvers av grensen. 

Anlegget ledes fra vårt anleggskon
tor på Nesflaten, og Vegkontoret i 
Rogaland ·tar seg av innkjøps- og 
regnskapsfunksjonene. 

Foreløpig gjelder samarbeidsavtalen 
frem til 1. des. 1979, men da det her
sker stor enighet om at opplegget er 
til f orde! for begge fylker, .har vi håp 
om at vi også i 1980 kan påkalle trafi
kantenes vrede ved å sprenge videre i 
Bratlandsdalen. 

P. A. S. 

UTVIDELSE AV RV. 46 ROGALAND GRENSE - RØLDAL. 
Stikningsarbeid. Den gamle vegen gir såvidt plass for en lastebil. 

Over fra side 3 

anledning til å treffe flest mulig av si
ne «undersåtter» både på kontorer 
og ute i driften. Jeg tror mange satte 
pris på å hilse på Vegdirektøren som 
viste seg ikke å være en slik fjern per
son som kanskje mange trodde. Og 
jeg vet at Vegdirektøren personlig 
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satte stor pris på å hilse på dere han 
traff, og kanskje da særlig de møtene 
han hadde med våre oppsynsmenn. 
Denne form for kontakt mellom veg
vesenets øverste ledelse og ansatte av 
alle kategorier tror jeg er av stor be
tydning for at vi skal få en enhetlig 
og trivelig etat å arbeide i. 

Ch. Danielsen 



tillrts 
marJ.nens 
sparte 

Den årlige hovedtillitsmannskonf e
ransen ble holdt på Dorvefjell Hotell 
i dagene 22.-27. april. 

Mandagens møte startet med et for
edrag om vegvesenet og vegpolitik
ken av samferdselsminister A. Jor
dal. Bevilgningsspørsmål og maskin
politikk var de emnene som opptok 
forsamlingen mest i debatten etter 
for ed raget. 

Vegdirektør Karl Olsen tok for ses 
emnet om L TP (langtidsplan) arbei
det. Han understreket betydningen 
av dette arbeidet, som dannet grunn
laget for hele driften, både når det 
angår bevilgningens størrelse og sys
sellsettingen. Her fikk han god støtte 
av utredningsjef Kjell A. Haaland fra 
Vegdirektoratet, som la fram den his
toriske utvikling, status og framtid
sperspektiver. 

Personal- og organisasjonsunder
søkelse var et emne som kontorsjef 
Reidar Mæland kom inn på i sitt 
foredra,. 

Opplærina - utvikling - medbe
stemmelse - tilreUeleøina av arbei-

det m.m. er et nytt uttrykk for rasjo
nalisering oa ·effektivisering, som på 
en mer human måte forventer en 
større produktivitet og innsats av 
hver enkelt ansatt på alle plan. Alle 
synes enige om målet, men midlene 
virker ennu noe uklare. 
Tirsdagens møte gikk med til disku

sjonen om vegvesenets driftsformer, 
som ble lagt fram av overing. Terje 
Olberg (Vegdirektoratet). Dette var 
et emne som de fleste dro kjensel på. 

Hovedtillitsmennene satt igjen med 
det inntrykk, at tanker og ideer som 
var fremmet på tidligere konferanser 
nu var kommet på trykk. 

Årets vegsjefkonferanse hadde et 
par uker tidligere behandlet samme 
emne, og der er å håpe at vi i f eJles
skap kan få noe ut av dette produk
tet. 
Møtet i Haugesund den 10. mai, der 

alle ansatte i område 1 var innkalt er 
. . 

. 

igrunnen en side av samme sak. 
Oppsynsmannsrapporten som den 

til daglig kalles, tar sikte på en om
legging av driften på mange felter, og 
et prøveprosjekt er planlagt i område 
J. 

Dette skal starte den 1. september, 
og vare ut året 1980. 

Møtet tok sikte på en bred orienter
ing om prosjektet, og en del uklarhe
ter ble oppklart i diskusjonen etter
pA, men spenningen er likevel stor 
blant de ansatte, hvordan vil det hele 
virke inn på deres egen arbeidssitua
sjon. 

Inntrykket en sitter igjen med etter 
møtet, var at alle er positivt innstilt 
til å prøve ordningen, så får tiden vi
se om vi oppfyller noen av forvent
ninaene som er stillet i utsikt. Vi sier 
lykke til med prosjektet. 

M.Wiik 
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